
Še letos prospekt občine
Lani ustanovljeno TO Ljubljana Moste-Po|e jc pokrikt veiko potrcb« •* te

vrste dejavnostih v naši občini, saj TD Zadvor kljub vsej prizadevaosti aj tmo-
glo opraviti vsega.

V svojih programskih i/hodiščih si je TD ob ustanavljaBJii zadak) zelo Jte-
vilnc naloge. Po letu dni delovanja smo povprašali predsednika Tarističnega
dništva Eda Svetka, kako so zastavili delo in kako jim uspeva uresaičiti pro-
gnm.

Dobro leto dela TD Lj. Moste-
Polje je naokoli. Povejte, kako delo
teče in katere naloge imate v uačrtu
za letos?

Turistično društvo dela po progra-
mu, ki smo ga sprejeli ob ustanovitvi
31. marca lani. Ta program je sestav-
Ijen tako, da bo veljal za dolgo, le
dopolnjevali ga bomo. Obsega na-
mreč kratkoročne, srednjeročne in
dolgoročne naloge. Zlasti za slednje
nam je že uspelo, da smo jih vgradili
v temelje našega srednjeročnega
družbenega razvoja občine.

Kratkoročne naloge so na primer
vsakoletne prireditve v občini in
Ljubljani, pri katerih TD sodeluje,
nekaj aaloginopravilpagresamemu
društvu.

Srednjeročne naloge zajemajo
kmečki turizem, ki ga želimo razviti v
hribovitih predelih občine; označitev
krajevnih znamenitosti, peš poti in
točk za rekreacijo; izdelati želimo
občinsko transverzalno pot, ki bo
povezovala spominske, naravne, et-
nografske, arheološke in druge za-
nimivosti trajne vrednosti in bodo na

primer za šole vir spoznavanja naše
občine.

Dolgoročne naloge pa vključujejo
aktivnosti in turistična opravila pri
pripravi naših zaščitenih območij,
kot so Zajčja dobrava, Pugled, Urh,
Golovec, rezervati za ptice, vodo in
drugo. V veliki meri se bo TD posve-
tilo turistični vzgoji prebivaktva in
vključevanju ljudi v varstvo okolja,
hortikulturne ureditve naših domov,
vasi in mestnih ulic, varovanju goz-
dov in drugo.

Omenili ste tudi Urh, kakšne na-
črte imate še pri tem našem sicer kar
lepo urejenem spomeniku?

Sedaj Urh upravlja odbor spome-
niškega kompleksa Urh v imenu
podpisnikov samoupravnega spora-
zuma, ki ta spomenik vzdržujejo.
Sedaj je tu s polovičnim delovnim
časom zaposlen kustos narodnega
muzeja in v letni sezoni po dva vodi-
ča. Glede na obisk in zanimanje pa to
ni dovolj. Želimo, da Urh stopi v
višjo fazo inforrairanosti. V Ljub-

ljani in Sloveniji se dogovarjamo, da
bi spomeniški kompleks Urh spre-
jelo v skrb naše turisično društvo.
Vendar viri financiranja še niso
točno določeni in urejeni, pa zato ča-
kamo, da bo to urejeno. Mi smo oce-
nili, da bi potem Urh lahko uredili,
kot to obiskovalri že leta želijo pa se-
veda tudi tako, kot je za ta spomeni-
ški kompleks v slovenskem prostoru
prinaerno.

Edo Svetek, pred leti redni dupisnik in
sodelavec Naše skupnosii, ima
bogare izkušnje tudi v turizmu, saj je
kot vodja oddelka za ekonomsko
pmpagando pri lnex Adria avio
prometu v sialnem stiku z dugajanji na
tem področju pri nas in na tujem.

V obdni so sedaj tri turistična
drujtva, vendar društva v Dofckem ni
čutiti. Ali obstaja potreba po še
kakšnem novem TD?

Turistično društvo Zadvor je lani
praznovalo deselletnico dela in je
najstarejše. Naše TD je sicer naj-
manjše, a itna splošen občinski
pomen. Društva Dolsko, ki je bilo
svoje čase zelo aktivno, zadnji dve
leti ni čutiti. Nekateri druzbenopoli-
tični delavci iz KS so se celo obrnili
do nas z željo, da jim pomagamo po-
živiti to dejavnost. Mislim. da je
treba storiti vse, da bo TD Dolsko
ponovno stvarern kos, kajti to širše
severnovzhodno območje naše ob-
čine sodi med turistično najzanimi-
vejše predele občine in Ljubljane. V
načrtu imamo tudi ustanovitve TD v
drugih krajih, zlasti v KS Besnica, v
Javoru in na Lipoglavu. Menim pa,
da bi bilo za začetek dovolj, če bi se v
nekaterih krajevnih skupnostih obli-
kovali krajevni odbori našega TD, ki
bi kasneje, če bi se tako pokazala po-
treba, ustanovili svoja saraostojna
društva.

In katere aktivnosti so sedaj pred
vami?

Najprej so na vrsti prvomajske m
majske piireditve, občinska prosla-
va, srečanje na Pečarju. 9. maj,
Janče. Osmega junija pa bomo sa-
mostojno organizirali srečanje za-
mejskih in naših kulturnih skupin v
Zajčji dobravi. V tem letu bomo še
izdali prospekt občine in nekaj raz-
glednic občine, kar ocenjujem za
zelo pomembno dejanje.

Prav tako se bomo vključevali v
Iprogram skrbi za čisto in zeleno

Ljubljano ter za varstvo okolja na
slehernem koraku. Ugotavljamo, da
smo 2elo nemarni; še posebno posa-
mezniki v ulici, na vasi ali v KS se
požvižgajo na vsa prizadevanja širše
družbene skupnosti. Mislim, da
dobra beseda lepo mesto najde, ven-
dar pri vseh le ne in proti takim one-
snaževalcem okolja bi morali ostreje
ukrepati pa bi takoprihranili tudi ve-
liko denarja.

SLAVKO GERLICA


